
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2021

z XXXIV  Sesji Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu 
31 marca 2021r. w  świetlicy wiejskiej w Dylewie.

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  19 0 0 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski – Wójt Gminy.

2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy.
3. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy.

   
Podjęto uchwały od  nr  261 do nr  277

Ad pkt.1.. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poinformowała,  że  obrady  są
transmitowane  i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk .
Dokonała  otwarcia  XXXIV  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum  przy
którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada  Gminy.  Następnie
powitała radnych i zaproszonych gości.

Radny Gminy – Pan Ryszard Bala – powiedział, że wobec wątpliwości, które zostały zgłoszone na
komisji,  dotyczących  działek  w  miejscowości  Domkowo,  chciałby  by  Radni  zdecydowali  czy  w
dalszym ciągu potrzebują omawiać te uchwały, czy poczekają na opinie od mieszkańców Domkowa.

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Ewa Bawolska-  przypomniała,  że na wniosek pracownika
Urzędu Gminy, z porządku obrad należy usunąć punkt 11.20,  czyli  uchwałę w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 5 w budynku nr 14 w miejscowości Dylewo. Podobno
uchwała taka już miała miejsce. 

Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała,  czy  Radni  są  za
usunięciem  z  porządku  dzisiejszej  sesji  do  kolejnej  sesji  w  celu  przeprowadzania
konsultacji  bądź  zebrania  opinii  od  mieszkańców  Domkowa,  w  sprawie  zamiaru
sprzedaży  tych  działek,  które  są  w  bliskim  sąsiedztwie  świetl icy  i  być  może
mieszkańcy będą chcieli  się w tym temacie wypowiedzieć. 

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

•  9 głosami za

• 1 głosem przeciwnym

•  2 głosami wstrzymującymi
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Usunięto  z porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na
sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargu nieograniczonego działki 101/2

obręb Domkowo

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- zapytała kto jest  za usunięciem z 
porządku obrad kolejnego punktu 11.16.

 Radni uwag nie zgłosil i .

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

• 12 głosami za

• przeciwnych nie było

• wstrzymujących nie było

Usunięto z porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na
sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargu nieograniczonego działki

102/1 obręb Domkowo

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- zapytała kto jest  za usunięciem z 
porządku obrad punktu 11.20 w sprawie mieszkań w Dylewie.  

Radni uwag nie zgłosi li .

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

• 12 głosami za

• przeciwnych nie było

• wstrzymujących nie było

Usunięto  z porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody zgody
na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr  5 w budynku nr  14 Dylewo

Radni uwag nie zgłosili

Przyjęto porządek obrad XXXIV sesji Rady Gminy wg następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy.

4. Przyjęcie protokołu z XXXIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy.

5. Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym oraz sprawozdanie
z wykonania uchwał Rady Gminy.

6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury za rok 2020oraz plan pracy na rok 2021.

Kalendarz imprez oświatowo-kulturalnych na rok 2021.

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki za rok 2020 oraz plan pracy na rok 2021.
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8. Sprawozdanie z działalności Grunwaldzkiego Centrum Sportu i Rekreacji i Turystyki za rok 2020
oraz plan pracy na rok 2021. Kalendarz imprez sportowych na rok 2021.

9. Informacje o planowanej sprzedaży, dzierżawie i przekazaniu majątku gminnego w 2021 roku.

10. Informacja  na  temat  stanu  zaległości  podatkowych  (ilość  dłużników,  kwota  zadłużenia,
podejmowane czynności egzekucyjne i uzyskane efekty),

11. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

11.1 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032;

11.2 w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok;

11.3 w zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowego deficytu budżetu oraz spłatę
wcześniej zaciągniętych zobowiązań;

11.4 w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom,
których  płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych  konsekwencji
ekonomicznych z powodu COVID-19;

11.5  w  sprawie  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  wskazanych  przedsiębiorców,  których
płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych  konsekwencji
ekonomicznych z powodu COVID-19;

11.6  w  sprawie  zwolnienia  z  opłaty  za  korzystanie  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych
przeznaczonych do spożycia w miejscy sprzedaży na terenie Gminy Grunwald w 2021 roku;

11.7 w sprawie raportu o stanie gminy,

11.8  w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie.

11.9  w  sprawie  nadania  statutów  jednostkom  pomocniczym  Gminy  Grunwald-
sołectwom

11.10 w sprawie skargi Pana D. B. na działania Wójta Gminy Grunwald,

11.11 w sprawie skargi Pana P.K na działania Wójta Gminy Grunwald,

11.12  w sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozliczania  dotacji  celowej  na  dofinansowanie
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Grunwald.

11.13  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  raz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald na rok 2021,

11.14  w sprawie  o  wyrażenia  zgody na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald:  Dz.  nr  48
położonej w obrębie geodezyjnym Grunwald należącej do osoby prywatnej;

11.17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na
czas oznaczony do 3 lat;

11.18  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej w trybie
przetargu ograniczonego na działki nr 79/165 obręb Mielno;

11.19  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości niezabudowanej w trybie
przetargu ograniczonego na działki nr 79/180 obręb Mielno;

11.21  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego nr  2  w budynku nr  4  w
miejscowości Lubianek;

12. Sprawozdanie  z  Posiedzeń  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju  Gospodarczego w sprawie
procesu  wnioskowania,  oceny  wniosków,  przyznawania  dotacji  oraz  oceny  wykonania
przydomowych oczyszczalni ścieków w 2020 roku.
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13. Interpelacje i zapytania radnych.

14. Wolne wnioski i informacje.

15. Zamknięcie sesji.

Ad. Pkt. 3. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska –  kolejny punkt  porządku obrad
dotyczy  przyjęcia  protokołu  z  XXXII  sesji.  Protokół  był  dostępny  w  biurze  rady.
Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję  przyjąć  protokół
XXXII/2021 z dnia 19 stycznia 2021 roku bez odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu jawnym:

• 12 głosami za

• przeciwnych nie było

• wstrzymujących nie było

 Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXXII/2021 z dnia 19 stycznia 2021r. Sesji Rady Gminy
Grunwald.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 4.  Przyjęcie protokołu z XXXIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – kolejny punkt porządku obrad 
dotyczy przyjęcia protokołu z XXXIII sesji.  Protokół był dostępny w biurze rady. 
Radni otrzymali  na swoje skrzynki posiedzenia.pl.  Proponuję przyjąć protokół 
XXXIII/2021 z dnia 18 marca 2021 roku bez odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu jawnym:

• 12 głosami za

• przeciwnych nie było

• wstrzymujących nie było.

 

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXXIII/2021 z dnia 18 marca 2021 r. Sesji Rady Gminy
Grunwald.

   Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 5      Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym oraz   
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sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  odczytał  sprawozdanie międzysesyjne za okres od 19
stycznia 2021 r.  do 31 marca 2021 r.

1. Uchwały podjęte w dniu 19 stycznia 2020r. na XXXII sesji Rady Gminy:
-  Nr  XXXII/258/2021  Rady  Gminy Grunwald  w sprawie:  zmiany  wynagrodzenia  Wójta  Gminy
Grunwald, uchwała została przesłana do nadzoru prawnego Wojewody Warmińsko-Mazurskiego;
- Nr XXXII/257/2021 Rady Gminy Grunwald w sprawie: utworzenia Dziennego Domu Senior+
uchwała  została  przesłana  do  nadzoru  prawnego  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego,  uchwała
wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa War-
mińsko – Mazurskiego;
- Nr XXXII/256/2021 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie: w sprawie wyrażenia zgo-
dy na nieodpłatne nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej położonej
w obrębie geodezyjnym Góry Łubiańskie działka nr 12/1,  uchwała została przesłana do nadzoru
prawnego Wojewody Warmińsko-Mazurskiego;
- Nr XXXII/255/2021 Rady Gminy Grunwald: w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do opra-
cowania Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Grunwald, uchwała została przesłana do nad-
zoru prawnego Wojewody Warmińsko-Mazurskiego;
- Nr XXXII/254/2021 Rady Gminy Grunwald: w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grunwald na
2021  r., uchwała  została  przesłana  do  nadzoru  prawnego  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego,
uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Woje-
wództwa Warmińsko – Mazurskiego; 
- Uchwała Nr XXXII/253/2021 Rady Gminy Grunwald: w sprawie uchwalenia Wieloletniej Progno-
zy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021 – 2032, uchwała została przesłana do nadzoru praw-
nego Wojewody Warmińsko-Mazurskiego.

2. Uchwały podjęte w dniu 18 marca 2020r. na XXXIII sesji Rady Gminy:
-  UCHWAŁA  NR  XXXIII/259/2021  RADY  GMINY  GRUNWALD  z  dnia    18  marca  2021  r.
w sprawie uchwalenia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych,
przeciwdziałania narkomanii oraz zwalczania następstw używania wyrobów tytoniowych i wyrobów
powiązanych na rok 2021, uchwała została przesłana do nadzoru prawnego Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego - brak odpowiedzi ze strony nadzoru prawnego wojewody. 
-  UCHWAŁA  NR  XXXIII/260/2021  RADY  GMINY  GRUNWALD  z  dnia  18  marca  2021  r.
w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Stębarku, uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni
od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko – Mazurskiego.

3. Sprawozdanie z  działalności w zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych oraz udzielania za-
mówień publicznych:

a) „Utworzenie  i  wyposażenie  Dziennego  Domu  Senior  +  w  Glądach”. 
Uzyskano  pozytywne  opinie  z:  Państwowego  Powiatowego  Inspektoratu  Sanitarnego  w  Ostródzie
o zrealizowanym obiekcie, który spełnia wymagania higieniczno-sanitarne bez zastrzeżeń, Komendan-
ta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Ostródzie o niewniesieniu sprzeciwu ani uwag w spra-
wie uzyskania pozwolenia na użytkowanie obiektu. Ponadto na zawiadomienie o zakończeniu budowy
Powiatowy  Inspektorat  Nadzoru  Budowlanego  w  Ostródzie  poinformował  pismem  znak:PINB-
7353/83/2021, z dnia 05.03.2021 r. o nie wniesieniu sprzeciwu do zawiadomienia o zakończeniu prze-
budowy świetlicy wiejskiej  na potrzeby  "Utworzenia Dziennego Domu "Senior+" w miejscowości
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Glądy na działce nr 7/3 obręb Glądy, gmina Grunwald. 
b) Opracowano i złożono wniosek w dniu: 24.03.2021 r. do Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wo-
jewódzkiego w Olsztynie o dofinansowanie funkcjonowania Dziennego Domu "Senior+" w Glądach w
ramach programu Wieloletniego "Senior+" na lata 2021-2025 Edycja 2021. Wielkość planowanego
dofinansowania wynosi 48 000,00 zł.
c) Budowa stacji podnoszenia ciśnienia wody z przebudową sieci wodociągowej Dylewko. Prze-
prowadzono procedurę udzielenia zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczownego, w
wyniku którego wyłoniono wykonawcę - Roboty Ziemne Wodno - Kanalizacyjne Marek Sławiński, 14-
260  Lubawa,  ul.  Kupnera  69,  
z najkorzystniejszą ofertą cenowa w wysokości - 160 091,34 zł brutto. Gmina  Grunwald nie może do-
konać rozstrzygnięcia postępowania oraz zawrzeć umowy z wykonawcą ponieważ inwestycja nie jest
przyjęta przez Radę Gminy do planu budżetu na 2021 r. 
d) Adaptacja części istniejącego budynku Szkoły Podstawowej w Stębarku na Żłobek – Akademia
– Malucha. 
Przeprowadzono procedurę udzielenia zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego,
w wyniku którego ustalono wykonawcę - Firma Usługowo-Handlowa Adam Malinowski, Rybno 13-
220, ul. Wyzwolenia 42, z najkorzystniejszą ofertą cenowa w wysokości - 169 899,99 zł brutto. Gmina
Grunwald  nie  może  dokonać  rozstrzygnięcia  postępowania  oraz  zawrzeć  umowy  z  wykonawcą
ponieważ  inwestycja  nie  jest  przyjęta  przez  Radę  Gminy  do  planu  budżetu  na  2021  r.  Nie
wprowadzenie przedmiotowej inwestycji do budżetu gminy grozi Gminie Grunwald uratą przyznanego
dofinansowania  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Społecznego  w  wysokości  93,26  % kosztów
kwalifikowanych (tj. 792 336,52 zł) oraz zapłatą odsetek od otrzymanych trans dofinansowania. 
e) Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap I. 

Przygotowano  dokumentację  w  celu  udzielenia  zamówienia  publicznego.  Inwestycja  zablokowana
z  uwagi  na  brak  wprowadzenia  jej  przez  Radę  Gminy  do  planu  budżetu  na  2021  r.  Inwestycja
zagrożona utratą przyznanego dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 w wysokości 63,63 % kosztów kwalifikowalnych tj. 1
302 805,00 zł.
f) Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd. 
Przygotowano dokumentację w celu udzielenia zamówienia publicznego. Inwestycja zablokowana z 
uwagi na brak wprowadzenia jej przez Radę Gminy do planu budżetu na 2021 r. Inwestycja zagrożona 
utratą przyznanego dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, w 
wysokości do 63,63 % kosztów kwalifikowalnych tj. 461 454,00 zł.
g) Trwają prace związane z opracowaniem Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Grunwald na 
lata 2020-2025. 
Do dnia 15 marca 2021 r. wpłynęło do Urzędu Gminy - 75 wniosków inwestycyjnych. Obecnie zgodnie
z harmonogramem trwa wstępna ocena złożonych wniosków przez Zespół Koordynujący Opracowanie
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.

4. Sprawozdanie RGGIOŚ o działalności między sesjami.

Ogłoszenia przetargów na sprzedaż działek:
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Ogłoszono na dzień 15.01.2020 r.  I  przetarg na działkę nr 134, -  obręb Łodwigowo  - sprzedano.
Ogłoszono na dzień 22.01.2020 r.  I  przetarg na działkę nr 127, -  obręb Frygnowo.  – sprzedano.
Ogłoszono na dzień 05.02.2020 r.  III  przetarg na działkę nr 112, -  obręb Dylewo  - sprzedano.
Ogłoszono na dzień 12.02.2020 r.  I  przetarg na działki:  nr 79/77 i nr 79/77, -  obręb Mielno  - 
sprzedano. 
Ogłoszono na dzień 22.02.2020 r.  IV  przetarg na działkę nr 515/1, -  obręb Rychnowska Wola.  – 
sprzedano.
Ogłoszono na dzień 03.03.2020 r. V  przetarg na działki:  nr 257/18,, nr 257/20, nr 257/22, nr 257/28,  
nr 257/13, -  obręb Gierzwałd.  - sprzedano działkę nr 257/18.  
Ogłoszono na dzień 03.03.2020 r. VI  przetarg na działki:  nr 257/12 -  obręb Gierzwałd.                       
Ogłoszono na dzień 05.03.2020 r. VII  przetarg na działki:  nr 257/11, nr 257/10,  nr 257/9, nr 257/8, 
nr 257/7, 257/1-  obręb Gierzwałd.                
                                
5. Podpisanie aktów notarialnych:

W dniu 29.01.2021 podpisano akt notarialny na zakup działki  nr. 134 - obręb Łodwigowo.
W dniu 05.02.2021 podpisano akt notarialny na zakup działki  nr. 127 - obręb Frygnowo.
W dniu 22.02.2021 podpisano akt notarialny na zakup działki  nr. 112 - obręb Dylewo.
W dniu 05.03.2021 podpisano akt notarialny na zakup działek  nr. 79/77 i 79/78 - obręb Mielno.
W dniu 05.03.2021 podpisano akt notarialny na zakup działki  nr. 515/1 - obręb Rychnowska Wola.
W dniu 17.03.2021 podpisano akt notarialny na zakup działki  nr. 257/18 - obręb Gierzwałd.
6. Wydano pięć decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego
7. Wydano trzynaście decyzji o warunkach zabudowy.
8. Zlecano bieżące naprawy oświetlenia ulicznego. 
9. Wydano osiem uzgodnień  dotyczących wyrażenia  zgody na  umieszczenie  w pasie  drogowym

urządzeń niezwiązanych w funkcjonowaniem drogi.
10. Wydano dwie decyzje dotyczące wyrażenia zgody na umieszczenie w pasie drogowym urządzeń

niezwiązanych w funkcjonowaniem drogi.
11. Wydano cztery decyzje na umieszczenie w pasie drogi gminnej urządzeń infrastruktury technicz-

nej niezwiązanej z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. 
12. Wydano cztery decyzje zezwalające na zajecie pasa drogowego. 
13. Przeprowadzono procedury udzielenia zamówienia publicznego: - zakup znaków drogowych. 

REFERAT PODATKOWY:
14. Wnioski o rozłożenie na raty i umorzenie zaległości cywilnoprawnych:  

1) Wniosek o rozłożenie na raty zaległości za centralne ogrzewanie – Pan Zdzisław Siergiej –
kwota ogólna 10 372,08 zł (kwota główna 9 061,18 zł, odsetki 1 310,90 zł) – rata w okolicach
1 000,00 zł wraz z odsetkami.

2) Wniosek o umorzenie zaległości za wodę i ścieki – Pan Piotr Kierzkowski w imieniu zmarłego
ojca Pana Bogdana Kierzkowskiego – kwota ogólna  3 634,22 zł  (kwota główna 2 510,86 zł,
odsetki 1 123,36 zł).

Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  przedstawił sprawozdanie z działalności Referatu Gospodarki 
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Komunalnej: 

1. Remont pomieszczeń- malowanie- oczyszczalnia Zybułtowo
2. Zasypanie dwóch zbiorników w hydroforni Pacółtówko
3. Wywożenie ze zbiorników bezodpływowych i przepompowni- Gierzwałd, Dylewko, Domko-

wo, Kitnowo 
4. Usunięcie awarii na sieci wodnej Kiersztanowo
5. Wyremontowano i wyczyszczono zbiornik oraz wymieniono rozszczelnioną rurę- hydrofornia

Pacółtowo
6. Skuwanie i wywóz śniegu przy szkole podstawowej w Gierzwałdzie
7. Usunięcie awarii na sieci wodnej w Kiersztanowie i Szczepankowie
8. Zbieranie śmieci z przystanków
9. Rozwiezienie piasku na posypywanie dróg- Mielno
10. Piłowanie drzewa, przewiezienie na bazę
11. Usunięcie awarii w Kiersztanówku na sieci wodnej
12. Dostarczenie piasku do szkoły w Stębarku, posypanie drogi
13. Posypywanie dróg gminnych piaskiem
14. Usunięcie awarii przepompownia ścieków przy cmentarzu- wymiana pompy i zabezpieczenia

w skrzynce elektrycznej (Gierzwałd)
15. Naprawa przecieku w  kotłowni Mielno
16. Usunięcie awarii na sieci wodnej ɸ 110 między studnią a hydrofornią w Grunwaldzie
17. Hydrofornia Pacółtówko- zasypanie złożem , położenie rury do spustu wody po płukaniu
18. Płukanie hydroforni Grunwald, Łodwigowo, Gierzwałd
19. Zamontowanie siedzenia i zaczepu- ciągnik c385
20. Wymiana pompy w ciągnik c 385
21. Założenie opaski, spawanie rury ¾, które doprowadzają wodę do zbiornika wyrównawczego-

kotłownia Grunwald
22. Czyszczenie osadnika wstępnego oczyszczalnia Zybułtowo
23. Montaż baterii i bojlera na oczyszczalni  w Zybułtowie
24. Awaria na sieci wodnej fi 80 Zybułtowo
25. Odpowietrzenie sieci wodnej Gierzwałd- Dylewo
26. Spawanie i skręcanie rur fi 110, montaż przepustnic i zasuw- hydrofornia Gierzwałd
27. Hydrofornia Gierzwałd- wykonanie podstawy pod pompę II stopnia i zamontowanie pompy
28. Płukanie hydroforni po chlorowaniu- Pacółtowo
29. Spawanie rur ocynkowanych fi 50 i kołnierzy – studnia głębinowa w Kiersztanowie
30. Wymiana pompy głębinowej w Gierzwałdzie
31. zamontowano dodatkową pompę –przepompownia Gierzwałd
32. Rozebrano stary  przystanek, ułożono płyty przy nowo postawionym przystanku, wyrównanie

terenu i ułożono kamieni w Ulnowie
33. Pocięcie i przewiezienie drzewa z Omina do kotłowni w Mielnie
34. Dokończenie przeróbki instalacji CO i wodnej w świetlicy w Kiersztanowie
35. Usunięcie awarii na przepompowni w Dylewie
36. Kucie i wciąganie miału do zasypu
37. Wyrównanie drogi na blokach w Gierzwałdzie
38. Rozbiórka tamy zbudowanej przez bobry w Korsztynie, wykonanie remontu przepustu
39. Usunięcie awarii na sieci kanalizacyjnej w Domu Kultury
40. Przystanek w Zybułtowie- zabezpieczenie studni kanalizacyjnej
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41. Naprawa pompy- przepompownia Dylewo
42. Zamontowanie rynien i dokończenie położenia blachy – hydrofornia Grunwald
43. Naprawiono pompę i zamontowano w Dylewie
44. Pompowanie ścieków z przepompowni Mielno i przewiezienie do oczyszczalni Zybułtowo
45. Przewiezienie drewna i posprzątanie terenu przy drodze na Omin
46. Demontaż  kraty  ręcznej  i  przewiezienie  do  RGK w celu  wykonania  punktu  zlewnego przy

oczyszczani w Gierzwałdzie w celu skierowania ścieków do zbiornika retencyjnego (remont la-
gun)

47. Przeróbka sieci kanalizacyjnej przy cmentarzu w Gierzwałdzie
48. Usunięcie awarii  na sieci wodnej przy hydroforni w Grunwaldzie
49. Wymiana pompy przepompownia Mielno
50. Wymiana pompy głębinowej studnia nr 3 w Gierzwałdzie
51. Płukanie sieci – agroturystyka Gierzwałd
52. Udrożnienie sieci do spustu wody po płukaniu  Pacółtowie
53. Wyremontowano o  większej  wydajności  pompę i  zamontowano w przepompowni  ścieków

przy cmentarzu w Gierzwałdzie
54. Bagrowanie rzeki Marózka na odcinku 200 m od oczyszczalni w Zybułtowie
55. Sprzątanie terenu, drogi dojazdowej i przycinka gałęzi – oczyszczalnia Zybułtowo
56. Dostarczanie wody do miejscowości zaopatrywanych przez SUW Grunwald
57. Płukanie i chlorowanie sieci – SUW Grunwald 
58. Płukanie hydroforni Pacółtowo i Pacołtówko

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  iż  myśli,  że  jest  sytuacja  nad  którą  rada
powinna podyskutować. W ubiegłym roku przyjęliśmy  wieloletni plan modernizacji  i
rozwoju  urządzeń  wodociągowych  i  kanalizacyjnych,  ale  ten  plan  jest  ogólnikowy,
mało  konkretny.  Ze  swojej  strony  deklaruje,  że  jeżeli  kierownik  będzie  gotowy  z
nowelizacją  tego  programu  to  myślę,  że  Komisja  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego  chętnie  się  z  panem  spotka,  żeby  go  poddać  takiej  analizie,  ocenić,
ewentualnie  jakieś  własne  propozycje  do  tego  wprowadzić,  bo  nam  nie  potrzebne  są
fajerwerki  w  postaci  cyfrowego  odczytu  liczników.  Nam  potrzebna  jest  dobra,
sprawna  armatura  do  podstawowego  zadania  jakim  jest  dostarczanie  wody  i  odbiór
ścieków,  bo  te  dwa  elementy  są  w  głównym  polu  zainteresowania  naszych
mieszkańców.  Czy  będzie  to  wymiana  jakiś  urządzeń  na  lepsze,  czy  dobudowanie
nowych  obiektów,  no  to  powinno  wynikać  jakby  z  takiej  analizy  i  potrzeb  oraz
możliwości  jakie  posiada  gmina.  Także  ze  swojej  strony ja  jestem chętny żebyśmy w
komisji  budżetu  spotkali  się  z  Panem  jeżeli  Pan  będzie  miał  przedstawioną  jakąś
wizję  modernizacji  tych  urządzeń  kanalizacyjnych  i  wodociągowych.  Natomiast  co
do  tego  problemu,  o  którym  Pan  mówił,  że  mieszkańcy  nie  dorośli  chyba  do  tego
żeby korzystać z tych podstawowych urządzeń, z sieci kanalizacyjnej głównie to chcę
panu  powiedzieć,  że  ten  problem  był  sygnalizowany  już  wielokrotnie  i  od  lat.  Pan
wspominał  o  tym  osiedlu  w  Mielnie  i  Pana  poprzednicy  też  na  ten  temat  mówili,  że
tam  w  jakiś  sposób  dochodzi  do  zapychania,  blokowania  pomp  poprzez  wrzucanie
dużych odpadów. Ja też od kilku  lat  mówię,  że trzeba  dokonać  dokładnego przeglądu
tej sieci kanalizacyjnej  i  wyszukać te  miejsca,  w których jest  możliwość wepchnięcia
mopa,  bądź  też  wrzucenia  marynarki  albo  jakiegoś  kalosza  do  kanalizacji,  bo  nie
sądzę  żeby ktoś  takie  duże  przedmioty  wrzucał  u  siebie  w muszlę w łazience.  Myślę,
że  to  jest  do  zrobienia  tylko  trochę  trzeba  się  zaangażować.  Oczywiście  edukacja
mieszkańców  też  ma  tutaj  duże  znaczenie  i  powinniśmy  też  na  to  zwracać  uwagę
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jeżeli  widzimy, że ktoś wsypuje popiół jak pan to stwierdził.  Trudno sobie wyobrazić
jak w dwudziestym pierwszym wieku ktoś do ubikacji  wsypie popiół zamiast  wynieść
go  do  śmietnika,  no  ale  skoro  taki  popiół  się  znajduje  w  kanalizacji  to  znaczy,  że
gdzieś ktoś  taki  popiół  wsypuje.  Być może ta  kanalizacja  przebiega gdzieś  w pobliżu
śmietników  czy  pojemników  bądź  składowiska  popiołu  i  stamtąd  ten  popiół  jest
spłukiwany.  To  już  jest  kwestia  specjalisty.  Także  ja  myślę,  że  ten  obraz,  który  Pan
Kierownik  tutaj  przedstawia  powinien  nas  skłonić  do  podjęcia  bardziej
zdecydowanych kroków w celu poprawy stanu technicznego tej  infrastruktury wodno-
kanalizacyjnej.

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-   zadała  pytanie,  o  chodnik  w  Gierzwałdzie.  W  trakcie
odśnieżania  wjechał  ciągnik  na  ten  chodnik  i  on  został  zniszczony.  Czy  pan,  który  jest  za  to
odpowiedzialny będzie naprawiał? Czy zakład komunalny?

Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski- odpowiedział, że musi się z tym zapoznać. Jak tylko będę
miał  siły  przerobowe  i  tą  sytuację  opanujemy,  bo  dla  mnie  najważniejsza  jest  teraz  woda,  to
oczywiście ten chodnik położymy. Jednak teraz dla mnie największym zadaniem jest ta woda, czekam
na wyniki, żeby już to wyszło i mieszkańcy mieli na święta wodę.

Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  zadał  pytanie  odnośnie  wody.  Kiedy  będzie
następne badanie?

Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że procedury są takie, że jak pobieramy tą
wodę to następnego dnia zawozimy próbki do Ostródy. Dzisiaj zawieźliśmy rano te próby i czekamy
24 godziny, bo na wyniki się tyle czeka. Wcześniej było tak, że zmniejszała się liczba tych koloni, ale
jeszcze jest, dlatego zobaczymy co będzie po następnym wariancie. Zrobiłem nawet pobór surowej
wody z jednej studni z drugiej studni, mieszaną wodę i po uzdatnieniu. Także nawet chcę wyłapać, z
której to studni, bo może być z jednej. Są takie przypuszczenia, ale na razie o nich nie chcę mówić, ale
będę szukał dlaczego tak się stało i dlaczego tak jest.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zadał  pytanie,  na  jakim  etapie  jest  sprawa  ponownego
montażu  drabinki  na  pomoście  w  Mielnie?  Ja  rozumiem,  że  jeżeli  dojdzie  do  tego  to
będzie  to  wykonywał  Pana  zespół  natomiast  chciałbym  się  dowiedzieć  jakie  są
decyzje w tej sprawie.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że na dzień dzisiejszy nie ma
żadnej  decyzji.  Ta  drabinka  to  była  samowola  budowlana  i  nie  może  dalej  tak  to
funkcjonować.  Dopóki  nie  dostanę  wszystkich  zgód  drabinka  nie  pojawi  się  na  molo
w Mielnie,  ale  jeśli  się  pojawi  to  też  nie  jest  powiedziane,  że  akurat  w  tym miejscu
tylko w takim, na które zezwalają przepisy.

Radna-Pani  Małgorzata  Kamińska-  zadała  pytanie  Panu  Wójtowi.  Chciałam  tylko
zaznaczyć,  że  budżet  został  przyjęty  w  styczniu.  Pozostałe  działania  polegają  tylko
na  Pana  budżecie.  Pan  mówił,  że  w  budżecie  nie  znalazła  się  droga  w  Gierzwałdzie.
Jest  to  nie  prawdą ,  ponieważ ta  droga  w Gierzwałdzie  jest  w budżecie  z  19 stycznia
w zadaniach  inwestycyjnych.  Mam pytanie  dotyczące  stacji  podnoszenia  ciśnienia  w
Dylewku. Mówiliśmy o tym na komisji  tam były trzy oferty przedstawione.  Najniższa
była oferta z Lubawy , została wybrana oferta 10000 zł  wyższa z Rybna. Dlaczego?

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział   co  do  drogi  w  Gierzwałdzie,  że
drobniutki  błąd  rzeczywiście  się  tam  wkradł  ,  droga  była  ujęta  w  budżecie  jednak  Państwo  nie
zabezpieczyliście na nią środków w postaci kredytu jaki miał być zaciągnięty na poprzedniej sesji,
teraz  jest  to  zmienione,  bo  ma  być  dofinansowany  z  budżetu  gminy  chociaż  nie  do  końca,  bo
wiadomo, że jeżeli  się przeniesie z jednego zadania na drugie to na kolejne czy na te poprzednie nie
ma. Co do tej stacji podnoszenia ciśnienia wody w Dylewku  to mówi Pani nie prawdę, nie wiem
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dlaczego, niech się Pani zapozna z ofertami jakie wpłynęły. Z Lubawy była najtańsza oferta, była to
oferta na 160 000 zł natomiast to co Pani mówi o ofercie z Rybna to jest oferta na wykonanie żłobka w
Stębarku. Nie na stację podnoszenia ciśnienia w Dylewku. Proszę się zapoznać dokładnie z ofertami.

Radna-Pani Małgorzata Kamińska- odpowiedziała, że sprawdzała na BIP właśnie w tym zakresie.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  to  około  170  tysięcy
złotych  to  jest  właśnie  oferta  z  Rybna  na  przebudowę  żłobka,  czyli  pod  potrzeby
żłobka  w  Stębarku.  Na  stację  podnoszenia  ciśnienia  wody  to  jest  firma  z  Lubawy,
która zaoferowała najniższą kwotę 160 tysięcy złotych.  To jest  firma Roboty Ziemne
Wodno-Kanalizacyjne  Marek Sałwiński   z  Lubawy.  To nie  jest  tak  jak  Pani  mówi,  że
wybieramy  droższą  ofertę,  bo  prawo  na  to  nam  nie  zezwala  i  nie  możemy  czegoś
takiego zrobić.

Radna-Pani  Małgorzata  Kamińska-  odpowiedziała,  że  to  jej  błąd.  Zrozumiałam,  że  dotyczy  to
właśnie tej stacji.

Wójt Gminy-  Pan Adam Szczepkowski-  powiedział,  że  Akademia  Malucha czyli  ten
żłobek  w  Stębarku,  to  jest  właśnie  kolejna  pozycja  169,899,59  zł  i  tu  jest  właśnie
firma usługowo-handlowa Adam Malinowski z Rybna.

Przewodnicząca  Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  zapytała,  czy  są  jeszcze  jakieś
pytania  oraz  podziękowała  Panu  Kierownikowi  Józefowi  Nowakowskiemu  za
przybycie. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  powiedziała,  że  informacje  na
piśmie,  Radni  dostali  od  Dyrektora  Gminnego  Ośrodka  Kultury.  Niestety  odmówił
przybycia na zaproszenie Radnych, aby odpowiedzieć na pytania czy opinie Radnych.
Zgodnie  z  opinią  Pana  Radcy  Prawnego  nie  ma  takiego  przepisu,  który  nakazywałby
stawiennictwo  Pana  Dyrektora  na  posiedzeniu  komisji  czy  sesji.  Wobec  powyższego
należy  stwierdzić,  że  wzorem lat  poprzednich  umową nie  pisaną  zazwyczaj  Dyrektor
był  i  takie  sprawozdanie  nam  przedstawiał,  ale  widocznie  co  dyrektor  to  zwyczaj  i
nie  znajduje  Radca  Prawny  przepisu,  na  podstawie  którego  moglibyśmy  zobowiązać
Pana  Dyrektora  do  przybycia  do  nas.  Wobec  powyższego  jeszcze  jedna  uwaga,
rozmawialiśmy  podczas  komisji  o  tym  czy  będziemy  zatwierdzać  sprawozdania
poprzez  głosowanie.  Pan Radca  prawny  odniósł  się  co  do  sprawozdania  finansowego
i  zauważa,  że  sprawozdanie  roczne  finansowe  Samorządowej  Instytucji  Kultury
zatwierdza  wójt.  Zatem  co  do  sprawozdania  finansowego  nie  możemy  podejmować
decyzji  poprzez aklamację,  że przyjmujemy takie sprawozdanie.  Pozostaje nam zatem
skupić  się  jedynie  na  sprawozdaniu  merytorycznym  i  tutaj  proponuję  abyśmy
wypowiedzieli  się  co  do  sprawozdania  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury,
które otrzymaliśmy w formie pisemnej.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  że  dwa  tygodnie  temu  złożył  do  wójta
wniosek  o  to  żeby  przedstawił  sprawozdania  finansowe z  realizacji  środków w 2020
roku,  instytucji,  które  przekładają  radnym  swoje  sprawozdania  z  działalności.  Po
długim  oczekiwaniu  z  Gminnego  Ośrodka  Kultury  takiego  sprawozdania  nie
otrzymaliśmy.  W  związku  z  tym  mam   pytanie  do   Pana  Wójta.  Czy  Dyrektor
Gminnego Ośrodka kultury przedstawił Panu  sprawozdanie finansowe?

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że   dzisiaj  zostały
opublikowane te sprawozdania na BIP Gminy Grunwald.
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Radny- Pan Ryszard Bala- krzyknął,  żeby Pan Wójt jeszcze raz powtórzył i  żeby nie
trzymał tak blisko mikrofonu bo źle słychać.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  musi  Pan  krzyczeć.
Pan  Wójt  powtórzył  jeszcze  raz,  że  w  dniu  dzisiejszym  zostały  sprawozdania
opublikowane na BIP Gminy Grunwald.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odparł,  że  rozumie,  ale  wnioskował  o  to  żeby  te
sprawozdania  finansowe  były  przedstawione  radnym  przed  dyskusją  o
sprawozdaniach poszczególnych instytucji.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski -  dodał,  że  gdy  Pan  zapozna  się  z  ustawą  o
kulturze, to wtedy będziemy rozmawiać.

Radny– Pan Ryszard Bala-  zwrócił  się  do Pana Wójta,  że  ten  najwyraźniej  utrudnia
pracę  radnym.  Sprawozdania  finansowe  zgodnie  z  ustawą  o  finansach  publicznych
art.  265  i  266  mówią  wyraźnie,  że  instytucje  składają  Panu  sprawozdania  do  końca
lutego.  W związku  z  tym  Pan  powinien  mieć  te  sprawozdania  z  końcem  lutego.  Nie
było żadnych przeszkód, żeby te sprawozdania,  które instytucje powinny Panu złożyć
były dostarczone radnym wraz ze sprawozdaniami,  o  których chcieliśmy dyskutować.
Pan  oczywiście  swoim  zwyczajem  próbuje  uniemożliwiać  radym  zapoznanie  się  z
sytuacją,  w  tym  z  sytuacją  finansową  poszczególnych  instytucji.  Pani
Przewodnicząca  ja  stawiam wniosek o  przesunięcie  na kolejny  termin,  rozpatrywania
sprawozdania  z  działalności  GOKu,  a  w  tym  czasie  zasięgnięcia  opinii  prawnej
dotyczącej  uchylania  się  od  wykonywania  swoich  zadań  przez  Dyrektora  GOKu.
Proszę  sobie  wyobrazić  sytuację,  ja  mam  na  uwadze  to  pismo,  w  którym  Dyrektor
GOKu  tłumaczy  dlaczego  nie  będzie  uczestniczył.  Proszę  sobie  wyobrazić  sytuację,
że  górnik  mówi  „ponieważ  pod  ziemią  jest  niebezpiecznie,  na  dół  nie  będę  zjeżdżał,
wypłacajcie  mi pieniądze za to,  że jestem na górze” albo maszynista  pendolino mówi
„nie  wsiadam  do  pociągu  bo  jedzie  za  szybko,  to  dla  mnie  jest  niebezpiecznie”.
Oczywiście  pracodawca takiego pracownika  natychmiast  powie  „Panie  zajmij  się  Pan
uprawą  pietruszki  albo  wypasem  owiec,  a  nie  zajmuj  się  kierowaniem  instytucją
kultury.”  Taka  jest  niestety  sytuacja  w  naszej  gminie.  Przepraszam  Pani
Przewodnicząca,  że się trochę uniosłem, ale tak to niestety wygląda w mojej ocenie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  powiedziała,  że  przepis,  na
który  powołał  się  dyrektor  GOKu  w  swoim  oświadczeniu  zgodnie  z  odpowiedzią
Pana  Radcy  Prawnego  jest  przepisem  błędnie  zastosowanym.  Jedyne  co  możemy
powiedzieć  zgodnie  z  opinią  radcy  prawnego,  to  to  że  nie  ma  przepisu,  który
przymusił  by   Dyrektora  do  bycia  tutaj  a  wobec  tego  pozostaje  jedynie  przyjąć
Pański wniosek pod głosowanie.  Za chwilę  to uczynimy. Niemniej jednak chciałabym
sprostować  moje  pewne  niedopatrzenie  z  początku  sesji.  Na  sekretarza  dzisiejszych
obrad  wybrałam  Panią  Małgorzatę  Kamińską,  zgodziła  się  i  będzie  przeprowadzała
głosowania  jawne.  Wobec  powyższego  przegłosujemy  teraz  wniosek  Pana  Radnego
Ryszarda  Bali  o  tym  czy  przekładamy  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego
Ośrodka kultury na kolejną sesję.

Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zadała  pytanie,  co  uzyskamy tym,  że  dzisiaj
przegłosujemy  wniosek  Radnego  Bali,  skoro  Pan  Dyrektor  i  tak  napisał,  że  tutaj  nie
przyjdzie?

Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział  Radnej  Cecylii  Lecewicz  –  Husar,  że  tym
sposobem  dadzą  czas  Panu  Stempkowskiemu,  być  może  zreflektuje  się  i  opamięta,
być  może  zaczerpnie  opinii  ludzi  mądrych,  którzy  mu  podpowiedzą  jakie  są  jego
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obowiązki i  powinności  wobec instytucji,  którą kieruje i  wobec rady,  która nadzoruje
działanie tej instytucji.

Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  dopowiedziała,  do  tej  sprawy.  12  lutego
złożyłam  zapytanie  do  Pana  Dyrektora  w  sprawie  świetlic  wiejskich,  do  dnia
dzisiejszego  a  mamy  koniec  marca,  nie  otrzymałam  żadnej  odpowiedzi,  to  nie  jest
tylko kwestia tego, że Pan Dyrektor nie chce przychodzić na spotkania z radnymi,  ale
to  jest  też  kwestia  odpisywania  na  pisma  i  na  zapytania.  To  znaczy  to  jest  też
skierowane do wiadomości  do Pana Wójta.  Mam nadzieję,  że Pan Wójt  jakoś  wpłynie
na Pana Dyrektora, żeby jednak ta odpowiedź do mnie dotarła. Natomiast jeśli chodzi
o  to  sprawozdanie  to  w  kwestii  tego  co  odpowiedział  nam  Pan  Prawnik  i  co  napisał
Pan  Dyrektor,  to  nie  mamy  co  się  spodziewać,  że  Pan  Dyrektor  się  tu  u  nas  pojawi,
więc  zastanówmy  się  czy  w  ogóle  jest  sens  przesuwać  i  czy  w  ogóle  jest  sens  takie
sprawozdanie  przyjmować  jeżeli  my  nie  mamy  możliwości  ustosunkowania  się  do
tego pytaniami do Pana Dyrektora.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  powiedziała,  że  przekładanie
sprawozdania  na  kolejną  sesję  jest  bezcelowe.  Nie  wydaje  mi  się  żeby  jakakolwiek
siła  była  w  stanie  zmusić  poza  przepisami  prawa,  a  te  mówią  że  nie  ma  takiego
obowiązku,  aby Pan Dyrektor  do  nasz  przyszedł  i   zaszczycił  nas  swoją  obecnością  i
chciałby  porozmawiać  z  nami  o  tym   co  dobrego  czy  co  trudnego  się  dzieje  w
kulturze  na  terenie  Gminy,  dlatego  ja  będę  osobiście  głosować  przeciwko  takiemu
wnioskowi żeby na przekładać na kolejną sesję.  

Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  odpowiedział,  że  to  jest  kapitulacja  przed  arogancją  i
chamstwem. 

  Rada Gminy Grunwald w głosowaniu jawnym:

• 4 głosami za

• 3 głosami przeciwnymi

• 5 głosami wstrzymującymi 

Rada przełożyła na kolejną sesję pkt. 6 z porządku obrad "Sprawozdanie z
działalności Gminnego Ośrodka Kultury za rok 2020 oraz plan pracy na rok 2021.

Kalendarz imprez  oświatowo - kulturalnych na rok 2021.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt.   7.        Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki za rok 2020 oraz plan pracy na rok 2021.  

Kierownik  Gminnej  Biblioteki -  Pani  Małgorzata  Grabowska-   przedstawiła  na  piśmie
sprawozdanie z działalności  Gminnej  Biblioteki;  (załącznik nr 2)

 Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  -  powiedziała,  że  sprawozdanie
było  omawiane  na  komisji  22  lutego.  Pani  kierownik  biblioteki  na  naszą  prośbę
przedstawiła również w dniu 29 marca stany finansowe. 
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Radni uwag nie zgłosili. 

                                                Rada Gminy Grunwald w głosowaniu jawnym:

• 11 głosami za

• przeciwnych nie było 

• 1 głosem wstrzymującym 

Rada przyjęła bez odczytywanie sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki za
rok 2020 i plan pracy na rok 2021.

Radni uwag nie zgłosili.  

Ad. pkt. 8. Sprawozdanie z działalności Grunwaldzkiego Centrum Sportu Rekreacji i Turystyki 
za rok 2020 oraz plan pracy na rok 2021. Kalendarz imprez sportowych na rok 2021. 

Kierownik  Grunwaldzkiego  Centrum  Sportu  Rekreacji  i  Turystyki  -  Pan  -   przedstawił  na  piśmie
sprawozdanie z działalności Grunwaldzkiego Centrum Sportu Rekreacji i Turystyki. (załącznik nr 3)

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  powiedziała,  że  to
sprawozdanie  zostało  złożone  w  formie  pisemnej.  Zadała  pytanie  czy  Pan  Wójt
chciałby coś na ten temat powiedzieć. 

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski - odpowiedział,  że dziękuje.

Radny–  Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  że  to  sprawozdanie  pokazuje  poziom
przygotowania osób zajmujących się kierowaniem Grunwaldzkim Centrum Sportu,  do
sprawowania  tej  funkcji.  Podobnie  jak  raport  o  stanie  gminy  z  ubiegłego  roku tak  to
sprawozdanie  jest  zbiorem  haseł,  które  nie  mają  praktycznego  znaczenia  w
poszerzaniu  wiedzy  na  temat  tego  jakie  czynności,  jakie  zadania  wykonała  ta
instytucja.  Sprawozdanie  powinno  odnosić  się  do  celu  i  zadań  jakich  tą  instytucję
powołano.  Powinno  opisywać  co  zrealizowano,  żeby  te  cele  i  zadania  osiągnąć.  Jak
Państwo mogli  przeczytać,  jest  szereg prostych czynności  w tym sprawozdaniu,  które
wykonałby  zwykły  konserwator,  jakaś  osoba  zatrudniona  na  pół  etatu   chodząca  ze
śrubokrętem,  młotkiem  czy  kawałkiem  kabla.  Co  można  wywnioskować  po  zapisie
"Próba  zaciśnienia  współpracy  z  Klubem  Sportowym  Grunwald".  Nie  wiem  na  czym
ta  próba  polegała,  jak  ona  została  zrealizowana  i  jest  to  zadanie,  które  podobno
zostało  wykonane.  "Stworzenie  możliwości  kontaktu  z  centrum" ,  ja  rozumiem,  że  tu
chodzi  o  zainstalowanie  telefonu,  na  który  osoby  zainteresowane  mogą  dzwonić,
żeby  się  kontaktować.  Być  może  są  jeszcze  jakieś  inne  możliwości  kontaktu
fizycznego.  "Ustalenie  napraw  związanych  z  nawierzchnią  boiska",  co  to  znaczy
ustalenie  napraw.  Czy  zostały  wykonane  czy  tylko  je   ustalono.  Nie  ma  w  tym
sprawozdaniu  oceny  stopnia  zrealizowania  tych  zadań,  o  których  mówiłem  na
początku.  Nikt  kto  zajmuje  się  tym  sportem  nie  jest  w  stanie  tego  zrobić  z  powodu
swoich  słabych  kompetencji,  słabego  przygotowania,  czy  w  ogóle  braku
przygotowania  do  kierowania   taką  instytucją.  Podobnie  wygląda  harmonogram  na
rok  2021.  Ja  rozumiem,  że  wypisanie  haseł  nie  stanowi  żadnego  problemu,  coś  tam
przyjdzie  do  głowy  to  się  wpisuje  jako  zadanie  do  zrealizowania,  ale  przecież  nie  o
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to chodzi.  Kierownik instytucji  ma planować działania oraz te działania organizować,
ma  kontrolować  przebieg  i  ma  złożyć  sprawozdanie  z  tego  jak  te  zadania  zostały
zrealizowane.  Sądzę,  że  to  sprawozdanie  ma  tylko  taki  walor,  jest  to  kilka  kartek,
którymi można rozpalić w piecu. 

Radny -  Pan  Sławomir Matuszewski  -  dodał,  ostatnio  na  komisji  rozmawialiśmy na
temat  raportu  o  stanie  gminy.  Co  w  takim  raporcie  się  powinno  znaleźć  i  co  to  w
ogóle  jest  raport.  Także  po  zapoznaniu  się  z  tym  uważam,  że  to  w  ogóle  nie  jest
sprawozdanie.  Sprawozdanie  wygląda  zupełnie  inaczej,  także  chciałbym  Pana
Prawnika  zapytać  co  powinno  w  sprawozdaniu  się  znaleźć  i  do  czego  powinno  być
odniesienie.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  odpowiedziała,  że
sprawozdanie finansowe zostało przedstawione i  omówione na komisji.  Rada przeszła
do głosowania.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu jawnym:

• 1 głosem za

• 7 głosami przeciwnymi

• 4 głosami wstrzymującym i

Rada oceniła negatywnie sprawozdanie  z działalności Grunwaldzkiego Centrum
Sportu Rekreacji  i  Turystyki za rok 2020 oraz plan pracy na rok 2021.

Radni uwag nie zgłosili  

Ad.pkt.9. Informacje o planowanej sprzedaży, dzierżawie, i przekazaniu majątku gminnego w
2021 roku. (załącznik nr 4)

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  – zadała  pytanie,  kto  z  gości
chciałby przybliżyć to zagadnienie.  

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  -  odpowiedział,  że  to  zagadnienie  było  już
przybliżane  na  komisji,  a  jeżeli  są  pytania  to  będziemy  się  starali  Państwu  na  nie
odpowiedzieć.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  odparła,  że  rozumie,  że
informacje nie będą przedstawiane mieszkańcom poprzez nagranie sesji.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  -  przerwał,  mówiąc,  że  informacje  zostaną
umieszczone  na  BIP  Gminy  Grunwald  i  każdy  z  mieszkańców  może  sobie  tą
informację  znaleźć.  Tam  jest  46  punktów  różnych  wiadomości  i  na  razie  myślę,  że
nie ma potrzeby teraz każdej z osobna omawiać skoro radni to już zrobili.  

Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  powiedział,  że  kiedyś  zgłaszał  taką  propozycję,  ale  w
tej  chwili  ją  ponowi.  Chodzi  o  to,  żeby  te  wszystkie  elementy  wyszczególnione  w
porządku  sesji  o  nazwach  informacja,  sprawozdanie,  raport  czy  coś  w  tym  stylu,
które  stanowią  odrębne  punkty  porządku  obrad,  były  uwidocznione  czy  stanowiły
załączniki  do  protokołu  z  sesji,  załączniki  widoczne  w  zakładce  protokoły  z  obrad
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Rady  Gminy  i  z  posiedzeń  komisji.   Taki  mam  wniosek,  bo  informacja,  że  jakiś
dokument  jest  załącznikiem  jest  tylko  zawarta  w  protokole.  Natomiast  nie  zawsze
ona jest dołączona do protokołu w postaci kolejnego pliku czy kolejnego dokumentu.

Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar  -  wtrąciła, że nie musi być.

Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  odpowiedział  Pani  Radnej,  proszę  prześledzić
protokoły  i  sprawdzić  ile  jest  załączników  wymienionych  w  protokole  a  ile  jest
dołączonych  fizycznie  do  tego  dokumentu.  Proszę  to  w  przeciągu  chociaż  tej
kadencji  prześledzić.  Dlatego  prosiłbym  Panią  Przewodniczącą,  żeby  tego
przestrzegać  i  dopilnować.  Żeby  te  informacje  nawet  jeżeli  tutaj  zostały
przedstawione,  bo  mieszkańcy  oglądają  czy  będę  oglądać  tą  sesję  i  nie  mają  jak
gdyby  możliwości  zapoznania  się  z  treścią  tych  informacji,  które  radni  omówili  czy
otrzymali  na  posiedzeniu  komisji,  a  tutaj  tylko  się  o  nich  wspomina  a  nie  ma
przedstawionych szczegółów.

Radny-Sławomir  Matuszewski -  zadał  pytanie  w  sprawie  mieszkań  komunalnych.
Czy  wszystkie  mieszkania  komunalne  są  do  sprzedania  dla  najemców,  czy  są  takie,
które w ogóle nie mogą być sprzedane lub  na razie nie są do sprzedania.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  o dpowiedział,  że  jeżeli  najemca  złoży
wniosek  to  będziemy  starać  się  sprzedać.  Czasami  są  jeszcze  te  zapisy  w  aktach
notarialnych,  że  na  terenie  tam  gdzie  były  przejęte  nieruchomości  z  KOWR,  nie
można   ich  sprzedać,  ale  po  uzyskanej  zgodzie  przez  KOWR i  przekazaniu  środków,
przeważnie  tak  się  dzieję,  że  trzeba  te  środki  potem  uzyskane  ze  sprzedaży  zwrócić
do KOWR, to też jest  możliwość sprzedaży takiego mieszkania.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  odniosła  się  do  wypowiedzi
Radnego  Ryszarda  Bali.  Tak,  uważam,  że  wszystkie  dokumenty  o  nazwach
sprawozdanie,  informacja  na  temat,  które  są  przygotowane  na  sesję  i  stanowią
załącznik  do  naszych  obrad,  czy  materiał  do  naszych  obrad  powinny  zostać
przedstawione  jako  załączniki  do  protokołów,  nie  koniecznie  w  treści,  ale  jako
załącznik w tejże właśnie zakładce i  postaram się tego dopilnować. Mam nadzieję,  że
Pan Informatyk.  z  osobą która obsługuje Radę,  poradzą sobie z  tą  ilością  materiałów,
aby były one dla wszystkich czytelne.

Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  dodał,  że  myśli,  że  będzie  miało  to  taki  cel,  że
wymusi,  powtarzam  wymusi,  publikacja  tych  dokumentów  ich  rzetelne  opracowanie
zgodnie  z  zasadami,  jakie  obowiązują  przy  opracowywaniu  dokumentów,  ale  oprócz
treści  dokumentu,  powinna  się  tam  znaleźć  również  data  sporządzenia  tego
dokumentu,  data  jakiego  okresu  ten  dokument  dotyczy,  nazwisko  i  podpis  osoby,
która  odpowiada  za  treść.  I  to  myślę  trzeba  będzie  jak  gdyby  w  ten  sposób
wymuszać,  bo  dostajemy  anonimowe  kartki,  nie  wiadomo  kto  to  sporządził  ani  kto
ponosi  odpowiedzialność.  Kiedyś  tam  w  domowym  przedszkolu  taka  piosenka
funkcjonowała  "każde  dzieło  ma  autora".  Więc  chcielibyśmy  tych  autorów  tych
dokumentów również poznać, z imienia i  nazwiska.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.10 Informacja na temat stanu zaległości podatków (ilość dłużników, kwota zadłużenia,
podejmowane czynności egzekucyjne i uzyskane efekty) 

16



Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  -  zwrócił  się  do  Przewodniczącej  Rady.
Jeżeli  Pani  Przewodnicząca  pozwoli  jeszcze  dwa  słowa  do  Pana  Radnego  Ryszarda
Bali  odnoście  poprzedniego  punktu.  To  nie  jest  tak,  że  autorzy  są  anonimowi,  bo
przecież  pracownik  merytoryczny,  który  przygotowywał  te  informacje  dla  Państwa,
był  na  posiedzeniu  Komisji  i  Państwu  je  przedstawił.  Także  Pan  doskonale  wie  kto
jest  autorem tych dokumentów. Natomiast  to,  że nie  ma tam podpisu,  to  rzeczywiście
to  jest  prawda  i  taki  podpis  się  tam  znajdzie.  Co  do  zaległości  podatkowych  to  nie
wiem  też  czy  jest  potrzeba  tego  odczytywania  czy  po  prostu  Państwo  otrzymali
wcześniej już te dokumenty.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  przeprosiła,  że  wejdzie  w
słowo.  Nie  Panie  Wójcie,  nie  dostaliśmy  takiego  materiału.  Przynajmniej  ja  nie
widziałam. 

Radna - Pani Małgorzata Kamińska  -  odpowiedziała,  że ona też nie widziała. 

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  -  powiedział,  że  przed  poprzednią  komisją
Państwo  dostali  te  dokumenty,  ale  dobrze,  jeżeli  jest  to  problem  i  kto  się  nie
zapoznał  z  dokumentami  to  może  odczytam,  tu  nie  ma  tak  naprawdę  tych  informacji
zbyt dużo.

Radny – Pan Ryszard Bala - krzyknął. Pani Przewodnicząca to jest  manipulacja.

Radna  -  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  odpowiedziała  Panu  Wójtowi.  Panie  Wójcie
na  pewno  nie  było  tego  materiału,  na  pewno  nie  dostaliśmy  na  portalu  żadnego
materiału.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski  -  odpowiedział.  Dobrze,  to  odczytam  i
sprawdzimy  czy  było  czy  nie  było,  w  jakiej  formie  ewentualnie  to  zostało  Państwu
przekazane.  

Radny – Pan Ryszard Bala -  odpowiedział  Panu Wójtowi.  No Pan będzie sprawdzał,
to czego nie było, no rzeczywiście jest to naprawdę dobry tryb. 

Wójt  Gminy-  Pan Adam Szczepkowski  -  zwrócił  się  do  Pani  Przewodniczącej.  Pani
Przewodnicząca,  ale  to  trzeba  panować  trochę  nad  Panem Radnym,  bo  widzę,  że  Pan
Radny  sobie  jakiś  własny  prywatny  kontakt  zaczyna  urządzać.  Ja  wracam do  punktu
sprawozdania o zaległościach i rozwiązaniach pieniężnych.

Wójt  Gminy  Grunwald             -  Pan  Adam  Szczepkowski  -        odczytał  sprawozdanie  na  temat  
zaległości  podatkowych 
Osoby fizyczne -  zaległości  za  zobowiązania  pieniężne,  podatek od  nieruchomości,  podatek
rolny,  podatek  leśny.  Ilość  podatników  2264,  i lość  podatników  mających  zadłużenia  jest
297.  Zaległości  podatkowe  to  jest  kwota  226454  zł  25  gr  .  Wystawionych  upomnień  z  tego
tytułu  jest  804  i  kwota  uzyskana  przez  komornika  z  Urzędu  Skarbowego  28265  zł  83  gr  do
wyegzekwowania pozostała jeszcze kwota 87028 zł  26 gr.  Jeśli  chodzi  o osoby prawne to na
dzień  23  lutego 2021  roku  jeśli  chodzi  o  podatek  leśny nie  ma żadnych zaległości ,  podatek
rolny 2894 i tutaj  są wystawione 2 upomnienia.  Podatek od nieruchomości  to jest  45206 zł  i
w  tym upomnienia  wystawione  na  kwotę  7362  zł  to  są  dwa  upomnienia.  Wystawione  tytuły
wykonawcze  na  kwotę  236836  zł  40  gr.  Opłata  z  tytuły  opłaty  eksploatacyjnej  1639 zł  i  13
gr  i  w  tym  wystawione  tytuły  wykonawcze  na  kwotę  1290  zł  60  gr  i  upomnienia  348  zł  53
gr  i  to  są  2  takie  upomnienia  jeśli  chodzi  o  podatek  od  środków  transportowych.  Od  osób
fizycznych  tutaj  zaległości  nie  ma,  konto  wykazuje  zerowe  zaległości  i  w  trakcie  są
oczywiście wystawiane upomnienia i  tytuły.  
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Radna  -  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  zadała  pytanie,  czy  została  skierowana  do
komornika sprawa odzyskania tego odszkodowania od żwirowni?

Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski  -  z apytał ,  czy  teraz  mówimy  o  tym
cztery i  pół  miliona? 

Radna - Pani Małgorzata Kamińska - odpowiedziała, że tak.
Wójt  Gminy  Grunwald  -  Pan  Adam  Szczepkowski  -  powiedział ,  że  pracujemy  cały  czas
nad tym, sprawa jest  w toku.

Radna -  Pani  Małgorzata Kamińska -  zadała  pytanie.  Czyli  rozumiem,  że  poszło to
do komornika?
Wójt Gminy Grunwald  -  Pan Adam Szczepkowski  -  odpowiedział  tak  samo,  że  pracujemy
nad tym, sprawa jest  w toku.

Radna -  Pani  Małgorzata  Kamińska -  powiedziała,  że  czyli  nie  poszło.  Ja  chciałam
tylko  nadmienić,  że  komisja  poprzednia  była  22  lutego.  Pan  tutaj  podawał  nam  stan
na dzień 23 lutego więc nie mogliśmy tego dostać na komisję.  
Radny  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  odrzekł ,  że  nie  ma  przed  sobą  tych  dokumentów,
które  Pan  Wójt  teraz  czytał,  ale  w  pierwszej  tam  było  chyba,  że  źle  zrozumiałem,
zaległości   dwieście  dwadzieścia  coś  tysięcy?  Od  komornika  chyba  dwadzieścia  osiem
ściągnięte,  pozostało osiemdziesiąt .  Dobrze zapamiętałem? 
Wójt Gminy Grunwald  -  Pan Adam Szczepkowski -  odpowiedział ,  że tak,  tylko,  że to  jest
ściągnięte  z  wystawionych  upomnień.  Z  tych  804  wystawionych  upomnień.  To  jest  taka
kwota,  która wynika 28260,83 i ,  pozostało jeszcze 87028,20.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska -  odrzekła,  że jeżeli  rozumie nie
wszystkie  zobowiązania  niezapłacone,  zaległości  podatkowe  nie  są  jeszcze  ściągane
przez komornika.
Skarbnik  Gminy  -  Pani  Sylwia  Kierebińska  -  odpowiedziała,  że  tak,  tytuły
wykonawcze  są  w  trakcie  wystawiana.  Cały  czas  są  wystawiane  na  bieżąco,  ale  ze
względu  na  to  że  naprawdę  mamy ograniczoną  liczbę  pracowników,  to  to  się  robi  po
prostu w toku, ale cały czas są wystawiane.  

Radni uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.11 Podjęcie uchwał przez Radę Gminy.

11.1  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na
lata 2021-2032 (załącznik nr 5)

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska –  oznajmiła,  że  uchwała została
omówiona na komisji.

Radny–  Pan  Ryszard  Bala  -  zwrócił  się  do  Pani  Przewodniczącej.  Pani
Przewodnicząca  proszę  nam  wyjaśnić  kwota  940-950  tysięcy,  którą  zamierzacie
Państwo  pokryć  wcześniej  zaciągnięte  zobowiązania,  dotyczy  tylko  samej  kwoty.
Natomiast  prawie  500  tysięcy  kosztów  związanych  z  obsługą  tego  budynku  będzie
pokryte z dochodów własnych gminy tak?

Skarbnik  Gminy  -  Pani  Sylwia  Kierebińska  -  poprosiła  o  precyzyjne  zadanie
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pytania. 
Radny–  Pan  Ryszard  Bala  -  zadał  pytanie  Pani  Skarbnik.  W  kolumnie  szóstej  z
załącznika  numer  jeden  zadłużenie  wynosi  9346000  zł.  Na  ten  rok  spłata  rat
kapitałowych  to  jest  950000  zł.  Do  tego  dochodzi  470000  zł  spłaty  tych  należności
związanych  z  obsługą  tak?  Odsetek  kosztów  bankowych.  I  to  będzie  pokrywane  z
dochodów własnych? 
Skarbnik  Gminy  -  Pani  Sylwia  Kierebińska  -  odpowiedziała,  że  tak,  zgadza  się.
Cała  obsługa  długu  zazwyczaj  jest  pokrywana  z  dochodów  własnych  i  w  tej  chwili
odsetki,  cała obsługa długu jest pokrywana z dochodów własnych.

Radni uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w  sprawie
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032. 

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów za, 
brak  przeciw i 2 wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  wstrzymuję się 

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  wstrzymuję się

Cecylia Lecewicz-Husar  – za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - za 

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki - za

Iwona Stanka – za

Piotr  Szewczak- za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXIV/261/2021       w sprawie zmiany Wieloletniej  
Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032.

Radni uwag nie zgłosili.

11.2 w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok. (załącznik nr 6)

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  zwróciła  się  do  Pana  Wójta.
Podczas  nadzwyczajnej  sesji  18  marca  stwierdził  Pan  Panie  Wójcie,  że  budżet  nie
będzie  poprawiany.  Byłam  bardzo  zaskoczona,  myślę,  że  to  wynik  emocji.  Mimo  tej
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zbytecznej  uwagi  mamy  dzisiaj  przedstawiony  nowy,  poprawiony  projekt  uchwały
zmieniającej  w budżecie.  Radni  na komisji  16 marca,  czyli  przed sesją  nadzwyczajną
postulowali  aby  deficyt  pozostał  na  poziomie  zaplanowanym  i  przyjętym  uchwałą
245/2021  czyli  tą  ze  stycznia.  I  tak  też  zostało  to  zrobione.  Co  powoduje,  że
osobiście  jestem  za  przyjęciem  tej  uchwały.  Niemniej  jednak  wystąpiły  w  czasie
zmian  pewne  elementy,  o  których  chciałabym powiedzieć.  Podczas  komisji  16  marca
radni  przedstawili  dwie  propozycje  zmian.  Skoro  do  budżetu  do  zadań
inwestycyjnych jest  konieczne dołączenie  zadań zrealizowanych a nie  zapłaconych w
2020  roku  to  zdaniem  radnych  należy  zrezygnować  dla  zrównoważenia  wydatków  z
inwestycji  nowych  zaplanowanych  na  2021  rok.  Pierwsza  z  tych  propozycji  to  było
zrezygnowanie  z  zakupu  nowego  wozu  strażackiego  dla  OSP  Gierzwałd.  Tutaj  na
marginesie  należy  zauważyć,  że  w  krótkim  czasie  dwóch  lat  kadencji  zakupiono  już
dwa  wozy  strażackie,  do  których  na  wkład  własny  gmina  musiała  zaciągnąć
odpowiedni  kredyt.  Uważam,  że  jest  to  bardzo  dobry  wynik  jeżeli  chodzi  o
inwestycje  w  auta,  w  wozy  strażackie.  Radni  też  zauważają,  że  strażacy  OSP
Gierzwałd  wyjeżdżają  sprawnie  na  otrzymane  zgłoszenia  i  jak  na  razie  nic  nam  nie
wiadomo  o  mniejszych  czy  większych  problemach  technicznych  tych  posiadanych
wozów.  No  ale  mimo tej  propozycji  radnych  Pan  stwierdził,  pozostał  na  stanowisku,
że  z  tego  zakupu  nie  zrezygnuje.  Przychylił  się  Pan  natomiast  do  tej  drugiej
propozycji  i  tak  jak  ustalono  na  komisji  29  marca  oświadczyła  Pani  Skarbnik,  po
zaopiniowaniu  tych  zmian  przez  dyrektorów  szkół  zmniejszono  wydatki  w  budżecie
między  innymi  na  takie  zakupy  jak  „montaż  nowego komina  do Szkoły  Podstawowej
w  Stębarku”  czy  „  Wykonanie  łazienki  dla  osób  niepełnosprawnych  w
Szczepankowie”.  Pokładam  dużą  nadzieję,  że  taka  opinia  była  rzeczywiście  wydana
pozytywna i  że nikt  do nas  nie  będzie miał  żalu,  że te  rzeczy w tym momencie nie  są
realizowane.  Reasumując,  moim  zdaniem  lepszym  rozwiązaniem  dla  zmniejszenia
wydatków byłaby rezygnacja z zakupu kolejnego wozu strażackiego. Niemniej jednak
postulat  utrzymania  deficytu  na  pierwotnie  zaplanowanym  poziomie  został
zachowany,  wypełniony,  dlatego  zachęcam  do  głosowania  za  przyjęciem  uchwały
budżetowej,  choćby  z  uwagi  na  goniące  terminy  czy  to  właśnie  realizacji  stacji
podnoszenia ciśnienia w Dylewku czy żłobka „Akademia Malucha”.
Radna-Pani  Małgorzata  Kamińska-  zadała  pytanie,  z  czego  wynika  tak  ogromne
zadłużenie  za  węgiel  ponad  400000  zł,  jeżeli  opłaty  za  CO  spływają  co  miesiąc,
całym rokiem od mieszkańców?
Skarbnik  Gminy-Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o
zaległości  za  węgiel  to  to  co  nam  wpłynie  za  opłaty  wpłacamy  na  zaległości,  bo
zaległości mamy ogromne, więc to co spływa z opłat  staramy się na bieżąco, żeby ten
węgiel, żeby te najstarsze faktury były płacone.
Radna-Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zwróciła  się  do  Radnej  Małgorzaty  Kamińskiej.  Proszę
Państwa, w momencie kiedy zaczynaliśmy kadencję, pamiętamy Pani Kamińska, że zobowiązania za
węgiel były,  przyjęliśmy je i  w związku z tym myślę,  że to jest  taki czołg.  Płacimy, płacimy, no
musimy płacić i za centralne i za węgiel i za wodę też. Ale jeżeli chodzi o zakup opału to zdajemy
sobie sprawę, że w momencie kiedy rozpoczynałyśmy kadencję, wiedziałyśmy, że zobowiązania za
opał były no i  myślę, że sukcesywnie są one spłacane.
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Przewodnicząca  Rady-  Pani  Ewa  Bawolska –  dodała,  że  przeprowadziła  analizę  sprawozdań
finansowych na przestrzeni ostatnich 3 lat i miałabym tutaj takie uwagi, które byłyby komentarzem do
tematu, który podniosła Radna Kamińska i Radna Lecewicz-Husar, jednak pozostawię te uwagi już na
przyszłość. Myślę, że jest to temat, nad którym musimy dłużej podyskutować.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – odczytała uchwałę w sprawie
zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 r.

    

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  10 głosów    za,
brak  przeciw i 2 wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  wstrzymuję się 

Ewa Bawolska – za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  wstrzymuję się 

Cecylia Lecewicz-Husar  – za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - za 

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki - za

Iwona Stanka – za

Piotr  Szewczak- za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXIV/262/2021 z dnia       sprawie zmiany budżetu  
Gminy Grunwald na 2021 rok.

Radni uwag nie zgłosili.

11.3.  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  na  sfinansowanie
planowego  deficytu  budżetu  oraz  spłatę  wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań.
(załącznik nr 7)

Radna-Pani  Małgorzata  Kamińska –  powiedziała,  że  ma  ogromne  obawy  związane  z  tym
kredytem  dlatego,  że  na  początku  roku  kalendarzowego  praktycznie,  w  pierwszym  kwartale  już
posiłkujemy się kredytem, to jak będzie wyglądała realizacja zadań i inwestycji na koniec roku. Także
ja osobiście mam ogromne obawy dotyczące tego kredytu w tym momencie. Tak jak mówiliśmy na
komisji była też sytuacja poprzednia w sierpniu, gdy też nie zgodziliśmy się na emisję obligacji i było
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to przedstawiane, że przez to nie będzie wiele inwestycji, bo Radni nie wyrazili na to zgody. Miało nie
być drogi i wiele innych rzeczy, okazało się, że te inwestycje udało się jednak zrealizować, natomiast
uważam, że początek roku to nie jest dobry czas na zaciąganie już w tej chwili kredytu. To jest tak
jakbyśmy po tygodniu po wypłacie, szli do banku pożyczyć pieniądze, bo już nie mamy za co żyć.
Musimy liczyć się z tym Drodzy Państwo, że mamy jeszcze 9 miesięcy przed nami i nie wiadomo jak
dalej będzie wyglądała sytuacja. W tej chwili wykorzystujemy praktycznie cały limit jaki mamy jeśli
chodzi o kredyty i pożyczki. Mam też taką nadzieję, że jeżeli Rada przyzna taką pożyczkę, nie będzie
to tak jak poprzednio w roku 2019, że koszt tego kredytu wyniesie ponad 50 % jak było to poprzednim
razem. 

Radny-Pan  Ryszard  Bala  –  odpowiedział,  że  podziela  obawy  Pani  Kamińskiej  dotyczące
perspektywy dalszego finansowania potrzeb gminy. W ubiegłym roku w pewnym stopniu, może nawet
w dużym stopniu zadania inwestycyjne zostały wsparte przez fundusz inwestycji  lokalnych. Mam
pytanie Panie Wójcie, czy Pan zna wyniki podziału środków z funduszu inwestycji lokalnych na rok
2021?

Wójt  Gminy-Pan Adam Szczepkowski- powiedział, że jeśli chodzi o sam podział środków na rok
2021 to większość tych środków jest w trakcie podziału czy rozpatrywania wniosków. Ja bym Panie
Rady się bardziej na tym skupił co my już mamy, żeby to wydać jak najszybciej a wtedy prosić o
więcej,  bo jeżeli  my nie  potrafimy wydać tego co już dostaliśmy to nie  prośmy o więcej  bo nie
dostaniemy. Dlatego ja już to mówiłem w ubiegłym roku, że musimy inwestować. Wiadomo też do
większości inwestycji trzeba dokładać z własnych  środków, posiłkować się ewentualnie kredytem czy
pożyczką  czy  obligacjami,  ale  oczywiście  Państwo  obligacji  nie  chcieliście  bo  twierdziliście,  że
kredyt, pożyczka są tańsze. Ok, to tak zrobimy. Tylko ja wiem, że jest inaczej i od razu jak już jestem
przy głosie to to co powiedziała Pani Radna Kamińska, że zaciągnęliśmy tą pożyczkę tak wysoko
oprocentowaną. No tak, prosiliśmy wtedy Państwa o obligacje. Myślę, że to jest mała kwota i do tej
kwoty  nie  zgłosił  się  żaden  oferent,  który  by  wyemitował  nam  taką  kwotę  obligacji.  Potem
zamieniliśmy to na kredyt albo ewentualnie pożyczkę. Zgłosiła się akurat ta instytucja, która nam to
sfinansowała, nie żadna inna. No ja też bym chciał, żeby to nie było tak wysoko o tym rozmawialiśmy
na  komisjach  i  każdy  jest  tego  świadomy  i  ja  Państwa  prosiłem  o  to,  że  jeżeli  Państwo  macie
zaprzyjaźnione  banki,  takie  które  będą  chciały  wziąć  udział  w  naszym przetargu,  zaoferują  nam
korzystniejsze warunki od banku czy instytucji X to jestem za tym, jak najbardziej. My też chcemy
żeby to było jak najtaniej, jak najkorzystniej dla nas, ale my nie mamy wpływu na to kto nam do
przetargu się zgłosi. Co do zrealizowanych inwestycji w ubiegłym roku, to co podnosiła Pani Radna
Kamińska, że mimo to, że nie był zaciągnięty kredyt czy pożyczka udało się zrealizować większość
inwestycji. Ja tylko powiem, że to nie jest Pani zasługa. Nie Pani nad tym pracowała, żeby to się
udało. 

Skarbnik Gminy-Pani Sylwia Kierebińska - wypowiedziała się w sprawie przeznaczenia kredytu.
Zgodnie z uzasadnieniem jakie jest w tej uchwale, przeznaczenie tego kredytu jest na spłatę wcześniej
zaciągniętych  zobowiązań  oraz  na  sfinansowanie  planowego  wcześniej  deficytu.  Ten  planowany
deficyt wynika z inwestycji jaka jest realizowana i wkładu własnego na tą inwestycję a mianowicie na
termomodernizację Gminnego Ośrodka Kultury. Ta sytuacja była już raz omawiana na komisji, ale
jeszcze  raz powtórzę. Firma, która wykonuje tamto zadanie, po prostu chce zaliczkę, chce żebyśmy
zapłacili za fakturę, bo po prostu musi opłacić ludzi, materiały i dlatego są potrzebne te środki. To są
spore faktury. Plus to, że mamy na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Wiem, że jest wpisane
to na cały rok, ale jeżeli my w tej chwili będziemy starać się o kredyt to najpierw musimy uzyskać
opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej.  RIO ma 30 dni  na  to  żeby  nam wystawić  taką  opinię.
Następnie cała  procedura  przetargu no to  są  kolejne  tygodnie,  więc ten kredyt  ewentualnie  jeżeli
weźmiemy to będzie czerwiec-lipiec. 

Radny-Pan Ryszard Bala- odpowiedział, że w ubiegłym roku z tego funduszu inwestycji lokalnych
otrzymaliśmy  około  2000000  zł.  Gdyby  plan  inwestycji  był  dobrze  zrealizowany  to  część  tych
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środków można było wykorzystać w racjonalny i mądry sposób, ale w planie inwestycji znalazły się
zupełnie niepotrzebne rzeczy i część tych środków zostanie właśnie wydana na sfinansowanie tych
durnych pomysłów rodzących się z piątku na poniedziałek. 

Przewodnicząca Rady-Pani Ewa Bawolska- zwróciła się do Pana Wójta. Chciałabym zauważyć,
że w momencie kiedy rozmawialiśmy o obligacjach, nikt z nas nie twierdził, albo przynajmniej tak
jest  w mojej pamięci zapisane,  że kredyt będzie tani.  My nie wyrażaliśmy  zgody na tak wielkie
obligacje z różnych powodów. To, że nie podjęliśmy takiego zadania to jest jedno a drugie to wysiłek
urzędników urzędu, Pana urzędników i całego tego zbiegu pozytywnego okoliczności czyli zaistnienia
rządowego funduszu inwestycji lokalnych spowodowało, że te nasze pomysły inwestycyjne zostały w
miarę dobrze zrealizowane. Proszę tego nie traktować w jako takim negatywnym oddźwięku, bo to
pokazuje, że Radni dbając o to żeby nie zaciągać kolejnych zobowiązań, my stoimy na straży budżetu
a Pan stoi na straży realizacji inwestycji. Jedna i druga strona wykonuje swoje zadania. Moim zdaniem
prawidłowo.

Wójt  Gminy-Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że to co mówiła Pani Przewodnicząca, że
są zrealizowane inwestycje, to np. boisko w Stębarku było w dużej mierze sfinansowane z naszego
budżetu. Co do tych bzdurnych pomysłów z piątku na poniedziałek czy tam z piątku na sobotę jak się
być może niektórym radnym rodzą, to na pewno nie Wójtowi ani pracownikom Urzędu. Środki, które
otrzymaliśmy z drugiego rozdania to są środki na konkretne cele. Kilkakrotnie było o tym mówione i
Panu Radnemu Bali było to również tłumaczone, ale widać to nie dociera to Pana Radnego. Nie ma
takich możliwości aby te środki z drugiego rozdania przeznaczyć na sfinansowanie innej inwestycji
niżeli  na  jaką  zostały  przyznane  z  Rządowego  Funduszu  Inwestycji  Lokalnych.   Z  pierwszego
rozdania była możliwość wykorzystania  tych środków na  dowolny cel.  Tak też zrobiliśmy i  były
sfinansowane różne  inwestycje  np.  droga  czy  udział  w „seniorze”.  Chciałbym wrócić  do tego co
mówiłem  wcześniej,  że  żeby  pozyskiwać  kolejne  środki,  pozyskiwać  kolejne  dofinansowania  to
musimy wydawać szybko to co dostaliśmy. Nie czekać, nie podchodzić do „seniora” 3 miesiące z
rzędu, że aż gdy nam się wykonawca chce wycofać to wtedy Radni łaskawie wprowadzają inwestycje
do budżetu. No tak nie można robić. Jeżeli mamy środki, a już naprawdę jeżeli w takich przypadkach
gdy mamy 100% dofinansowania no to nie ma na co czekać, tylko trzeba jak najszybciej wprowadzać
do budżetu i wykonywać, bo drugiej takiej szansy może nie być. Jeżeli nie skorzystamy to tak jak
powiedziałem  wielokrotnie,  są  inne  gminy,  które  chętnie  skorzystają.  Dzisiaj  już  mamy  kolejne
przyznane środki, na ważną inwestycje w gminie, o której myślę, że na następnej sesji czy komisji
porozmawiamy. Oczywiście ona nie będzie realizowana w tym roku tylko w roku przyszłym. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w  sprawie
zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  na  sfinansowanie  planowanego  deficytu
budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
Radny-Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  że  oprócz  tego,  że  na  plakatach,  ta  uchwała
powinna być opublikowana w Biuletynie Informacji  Publicznej.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  7 głosów za,
2  przeciw i 3 wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  przeciw 

Ewa Bawolska –wstrzymuję się

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  wstrzymuję się

Adam Królikowski -  przeciw

Cecylia Lecewicz-Husar  – za
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Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - za 

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki - za

Iwona Stanka – wstrzymuję się

Piotr  Szewczak- za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXIV/263/2021 z dnia 31 marca 2021 r.       w  
sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok.

Radni uwag nie zgłosili.

 11.4  w  sprawie  przedłużenia  terminu  płatności  rat  podatku  od  nieruchomości  wskazanym
przedsiębiorcom, których płynność uległa pogorszeniu  w  związku z ponoszeniem negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 (załącznik nr 8)

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – odczytała uchwałę w sprawie 
przedłużenia terminu płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których 
płynność uległa pogorszeniu  w  związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych 
z powodu COVID-19 (załącznik)

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych; 8 głosów za, 
1 przeciw i 1 wstrzymujący się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska - za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska – za

Adam Królikowski -  wstrzymuję się 

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - za 

Dariusz Nowicki – przeciw

Jerzy Sawicki - za

Iwona Stanka – za 

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXIV/264/2021       w sprawie   przedłużenia terminu  
płatności rat podatku od nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których

płynność uległa pogorszeniu  w  związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji
ekonomicznych z powodu COVID-19

Radni uwag nie zgłosili.
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11.5.  w  sprawie  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  wskazanych
przedsiębiorców,  których  płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem
negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. (załącznik nr 9)

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w  sprawie
zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  wskazanych  przedsiębiorców,  których
płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych  konsekwencji
ekonomicznych z powodu COVID-19.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych; 7 głosów za, 
1 przeciw i 2 wstrzymujący się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska - za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska – za

Adam Królikowski -  przeciw

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - za 

Dariusz Nowicki – wstrzymuję się 

Jerzy Sawicki - wstrzymuję się 

Iwona Stanka – za 

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXIV/265/2021       w sprawie zwolnienia z podatku od  
nieruchomości wskazanych przedsiębiorców, których płynność uległa pogorszeniu w
związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-

19.

Radni uwag nie zgłosili.

11.6. w sprawie zwolnienia opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy Grunwald w 2021 roku.
(załącznik nr 10)

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w  sprawie
zwolnienia opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do
spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy Grunwald w 2021 roku. 

 Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych; 5 głosów za, 
1 przeciw i 3 wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska - za
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Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska – za

Adam Królikowski -  przeciw

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - wstrzymuję się 

Dariusz Nowicki – przeciw 

Jerzy Sawicki - wstrzymuję się 

Iwona Stanka – wstrzymuję się

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXIV/266/2021       sprawie zwolnienia z opłaty za  
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do

spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy Grunwald w 2021 roku.

Radni uwag nie zgłosili.

11.7.  w  sprawie  określenia  szczegółowych  wymogów  raportu  o  stanie  gminy  Grunwald.
(załącznik nr 11)

Radny-Pan  Ryszard  Bala  –  powiedział,  że  myśli  iż  tym osobą,  które  słuchają  tej  relacji  warto
przedstawić  jakie  są  powody  podjęcia  takiej  uchwały.  Otóż  ustawa  samorządowa  w  niewielkim
stopniu precyzuje jak raport o stanie gminy ma wyglądać. W ubiegłym roku mieliśmy pod adresem
Rady zarzuty, że właściwie nie określiliśmy tego jak ten raport o stanie gminy ma wyglądać, co ma
zawierać. Później Wojewoda również stwierdził, że Rada Gminy nie określiła wymogów co do raportu
o  stanie  gminy.  Dlatego  postanowiliśmy  przygotować  szczegółowy  wykaz  tych  zagadnień,  tych
tematów, które chcielibyśmy w raporcie o stanie gminy otrzymać po to, żeby mieć obraz gminy w
roku  2020.  Z  podstawowymi  danymi  statystycznymi,  z  danymi  finansowymi  oraz  ze  sposobem
realizacji  zadań,  za  które  gmina  bierze  odpowiedzialność.  Projekt  uchwały  został  Radnym
przedstawiony na komisjach to wymagało tam  poprawek, które zostały wprowadzone. Myślę, że w tej
chwili jest czas na to, żeby ten projekt został przyjęty po to, żeby Wójt miał czas na przygotowanie
raportu zgodnie z naszymi życzeniami. 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – odczytała uchwałę w sprawie 
określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie Gminy Grunwald.(załącznik)

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych; 9 głosów za, 
1 przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska - za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska – za

Adam Królikowski -  za
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Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - za 

Dariusz Nowicki – wstrzymuję się

Jerzy Sawicki - za

Iwona Stanka – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXIV/267/2021       sprawie       określenia szczegółowych  
wymogów raportu o stanie Gminy Grunwald.

Radni uwag nie zgłosili.

11.8. w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w 
Gierzwałdzie. (załącznik nr 12)

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – odczytała uchwałę zmiany 
Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie.(załącznik)

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych; 10 głosów 
za,  brak przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska - za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska – za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - za 

Dariusz Nowicki – za 

Jerzy Sawicki - za 

Iwona Stanka – za

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXIV/268/2021       sprawie       zmiany  
Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w

Gierzwałdzie

Radni uwag nie zgłosili

11.9.  w  sprawie  nadania  statutów  jednostkom  pomocniczym  Gminy  Grunwald-sołectwom.
(załącznik nr 13)
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Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych; 10 głosów 
za,  brak przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska - za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska – za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek - za

Dariusz Nowicki – za 

Jerzy Sawicki - za

Iwona Stanka – za

Rada większością głosów uznała skargę za zasadną

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXIV/26      9      /2021 w       sprawie nadania  
statutów jednostkom pomocniczym Gminy Grunwald-sołectwom.

Radni uwag nie zgłosili.

11.10. w sprawie  rozpatrzenia skargi D.O.I Dariusz Borkowski  na działania 
Wójta Gminy Grunwald.(załącznik nr 14)

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – odczytała uchwałę w sprawie 
rozpatrzenia skargi D.O.I Dariusz Borkowski  na działania Wójta Gminy Grunwald.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych;  8 głosów za,
brak  przeciw i  2 wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek – wstrzymuje się

Dariusz Nowicki – przeciw

Jerzy Sawicki – wstrzymuje się

Iwona Stanka – za
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Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXIV/2      70      /2021 z 31 marca 2021 r. w sprawie  
rozpatrzenia skargi       D.O.I Dariusz Borkowski       na działania Wójta Gminy  

Grunwald.

Radni uwag nie zgłosili.

11.11. w sprawie  rozpatrzenia skargi Pana P. K na działania Wójta Gminy Grunwald.(załącznik
nr 15)

Przewodnicząca Rady-Pani Ewa Bawolska – odczytała uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi Pana
P. K. na działania Wójta Gminy Grunwald.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych;  8 głosów za,
2  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek – za

Dariusz Nowicki – przeciw

Jerzy Sawicki – przeciw

Iwona Stanka – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę       nr XXXIV/271/2021 z dnia 31.03.2021 r.  w sprawie  
rozpatrzenia skargi Pana P. K. na  działania Wójta  Gminy Grunwald.  

Radni uwag nie zgłosili.

11.12. w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji do celowej na dofinansowanie 
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Grunwald na lata 2021-2023.

Rady- Pan Ryszard Bala – zwrócił się do Pani Przewodniczącej. Wydawało mi się, że przedwczoraj
pewne poprawki do tej uchwały wnieśliśmy. Sądziłem, że kryterium przyznawania kwoty 3000 lub
5000 zł odnoszące się do ilości osób zamieszkałych na tej nieruchomości zostało wyeliminowane, ale
widzę w tym dokumencie, który jest, że w dalszym ciągu to widnieje. No być może nie do końca
zostało to wyjaśnione. Ponadto w tym projekcie w dalszym ciągu są błędy rzeczowe, które pokazują,
że ten projekt jest przygotowany chaotycznie, bez jakiejś takiej rzetelnej pracy. W związku z tym w
celowym przekonaniu jest odesłanie tego projektu do pracy komisji.

Przewodnicząca Rady-Pani Ewa Bawolska-  odpowiedziała,  że co  do uwagi  o wykreśleniu tych
dwóch kryteriów to stanęło na tym, że zostaje pierwsze i drugie kryterium, zostało dopisane trzecie i
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tak zostało to sporządzone. Rzeczywiście w dokumencie istnieje kilka błędów, ale moim zdaniem są to
błędy gramatyczne, które można poprawić podczas edycji tekstu. Te błędy wydawały mi się nie aż tak
istotne, ale rozumiem, że składa Pan wniosek o przeniesienie tej uchwały do prac komisji i nad tym
wnioskiem będziemy głosować.

Radny-Pan Ryszard Bala - odpowiedział, że on ten wniosek oczywiście podtrzymuje, ale jest jeszcze
inna możliwość. Jest możliwość poprawienia uchwały z 2020 roku, która obowiązywała w 2020 roku,
wyeliminowania  zapisów  określających  na  jaki  okres  ten  regulamin  jest  wprowadzany,  żeby  ten
regulamin był uniwersalny do czasu kiedy nie zostanie zmieniony kolejną uchwałą i pozostawienie
tego  regulaminu  z  2020  roku,  który  był  sprawdzany  przez  nadzór  wojewody,  nie  było  do  niego
żadnych zastrzeżeń i sądzę, że w kolejnym roku jego funkcjonowania byłby sprawniej realizowany.
Wracam do wniosku o odesłanie tego projektu uchwały do kolejnej komisji. 

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych;  4 głosów za,
1  przeciw i 4 wstrzymujące się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  wstrzymuję się

Sławomir Matuszewski  –  wstrzymuję się

Zbigniew Napłoszek – wstrzymuję się

Dariusz Nowicki – przeciw

Jerzy Sawicki – wstrzymuję się

       Rada postanowiła wrzucić uchwałę do prac komisji.

Radny-Pan Ryszard Bala  –  powiedział,  że  myślał,  że  mieszkamy w Gminie  Grunwald  a  nie  w
Gminie Ciepielów, a tam nazwa Gminy Ciepielów się pojawia w tym dokumencie. W związku z tym
świadczy to o pewnej nonszalancji w przygotowaniu tego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady-Pani Ewa Bawolska- odniosła się do wypowiedzi Radnego Ryszarda Bali, że
myśli, że to też następuje z powodu zmęczenia pracowników. Jeżeli po raz kolejny się coś poprawia to
czasami  poszczególnych  elementów  można  nie  zauważyć.  Naszym  zadaniem  na  komisji  byłoby
wyłapać i podkreślić i wskazać co należy podkreślić czy poprawić. 

Radny-Pan Ryszard Bala –  odparł, że pracownik ma przełożonego, który czuwa nad jego pracą i
zwraca uwagę na to co w tej pracy jest źle, a tutaj widać żadnej ingerencji z strony przełożonych nie
ma.

Radni uwag nie zgłosili. 

11.13. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald na lata 2021-2022.(załącznik nr 16)

Przewodnicząca  Rady  -  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w sprawie  przyjęcia
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
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Gminy Grunwald na lata 2021-2022. 

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 9 radnych;  9 głosów za, 
brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek – za

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki – za

Rada przyjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXIV/272/2021  w sprawie przyjęcia programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grunwald na lata

2021-2022.

Radni uwag nie zgłosili

11.14.  w sprawie  wyrażenia  zgody na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald:  Dz.  Nr 48
położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Grunwald  na  nieruchomość  niezabudowaną:  Dz.  nr  55
położonej w obrębie  geodezyjnym Grunwald należącej do osoby prywatnej; (załącznik nr 17)

Przewodnicząca Rady-Pani Ewa Bawolska-  –  odczytała uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na
zamianę nieruchomości Gminy Grunwald: Dz. Nr 48 położonej w obrębie geodezyjnym Grunwald na
nieruchomość niezabudowaną: Dz. nr 55 położonej w obrębie  geodezyjnym Grunwald należącej do
osoby prywatnej.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 9 radnych;  9 głosów za, 
brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek – za

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki – za
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Rada przyjęła jednogłośnie uchwałę  nr XXXIV/273/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę
nieruchomości  Gminy  Grunwald:  Dz.  Nr  48  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Grunwald  na
nieruchomość niezabudowaną: Dz. nr 55 położonej w obrębie  geodezyjnym Grunwald należącej do
osoby prywatnej.     

Radni uwag nie zgłosili.

11.17  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat; (załącznik nr 1 8)

Przewodnicząca Rady-Pani Ewa Bawolska- odczytała uchwałę w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej  na czas oznaczony
do 3 lat.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 9 radnych;  9 głosów za, 
brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek – za

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki – za

Rada przyjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXIV/274/2021 w sprawie   wyrażenia zgody na  
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.

Radni uwag nie zgłosili.

11.18  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  części  nieruchomości
niezabudowanej  w  trybie  przetargu  ograniczonego  działki  nr  79/65  obręb
Mielno; (załącznik nr 19)

Przewodnicząca Rady-Pani Ewa Bawolska- odczytała uchwałę w sprawie wyrażenia
zgody  na  sprzedaż  części  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
ograniczonego działki nr 79/65 obręb Mielno.

Radni uwag nie zgłosili.
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Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 9 radnych;  9 głosów za, 
brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek – za

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki – za

Rada przyjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXIV/275/2021 w sprawie   wyrażenia zgody na sprzedaż  
części nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu ograniczonego działki  nr

79/165 obręb Mielno.

Radni uwag nie zgłosili.

11.19  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  części  nieruchomości
niezabudowanej  w  trybie  przetargu  ograniczonego  działki  nr  79/180  obręb
Mielno; (załącznik nr 20)

Przewodnicząca Rady-Pani Ewa Bawolska- odczytała uchwałę w sprawie wyrażenia
zgody  na  sprzedaż  części  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
ograniczonego działki nr 79/180 obręb Mielno.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 9 radnych;  9 głosów za, 
brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek – za

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki – za

Rada przyjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXIV/276/2021 w sprawie   wyrażenia zgody na sprzedaż  
części nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu ograniczonego działki  nr

79/180 obręb Mielno  .
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Radni uwag nie zgłosili.

11.21  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  2  w
budynku nr 5 w miejscowości Lubianek; (załącznik nr 2 1)

Przewodnicząca  Rady-Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę  w  wyrażenia  zgody
na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  2  w  budynku  nr  5  w  miejscowości  Lubianek.
(załącznik)

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 9 radnych;  9 głosów za, 
brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za

Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za

Małgorzata Kamińska –  za

Adam Królikowski -  za

Sławomir Matuszewski  –  za

Zbigniew Napłoszek – za

Dariusz Nowicki – za

Jerzy Sawicki – za

Rada przyjęła jednogłośnie uchwałę ne XXXIX/277/2021 w sprawie   wyrażenia zgody na  
sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 5 w miejscowości Lubianek      .  

Radni uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.12.  Sprawozdanie  z  Posiedzeń  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego w sprawie  procesu wnioskowania,  oceny wniosków,  przyznawania
dotacji  oraz oceny wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków w 2020 roku.

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  że  przed  przystąpieniem  do  głosowania
chciałby  podziękować  Radnym  z  poza  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego,  Pani  Przewodniczącej  Ewie  Bawolskiej  i  Pani  Cecyli  Lecewicz-
Husar  za  aktywny  udział  w pracach  Komisji  i   ich  wkład  w  ustalenia,  które  Komisja
podjęła. 

Radny- Pan Ryszard Bala – przedstawił sprawozdanie z Posiedzeń Komisji  Budżetu,
Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego.(załącznik)

Radni uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.13. Interpelacje i zapytania radnych.

Radna-Pani  Małgorzata  Kamińska  -  zadała  pytanie  Panu  Wójtowi.  Na  komisji

34



mówił  Pan,  że  został  złoży  wniosek  na  jakiś  duży  projekt.  Czy  mógłby  Pan
przybliżyć o jaki projekt chodzi?

Wójt  Gminy-Pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  wniosek  był  złożony
związany  z  gospodarką  wodną  na  terenie  Gminy  Grunwald,  który  ma  na  celu
uporządkowanie  gospodarki  wodnej  dla  dwunastu  miejscowości  na  ternie  gminy
Grunwald.

Przewodnicząca  Rady-Pani  Ewa  Bawolska -  zadała  pytanie  czy  wniosek  jest  już
złożony.

Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział,  że tak.

Przewodnicząca  Rady-Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała,  jaki  koszt  tego
przedsięwzięcia  jest  zaplanowany  i  ewentualnie  jaki  procent  będzie  tam  wkładu
własnego.

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  o  wkładzie  własnym
będziemy  mogli  dyskutować  dopiero  jak  dostaniemy  dofinansowanie  i  będziemy
wiedzieli  w jakim procencie  mamy to  dofinansowanie.  Natomiast  koszt  to  jest  grubo
ponad 2000000 zł.  

Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  powiedział,  że  na  jego  pytanie  dotyczące  sprawozdania
finansowego Gminnego Ośrodka Kultury Wójt odpowiedział,  że sprawozdanie zostało
opublikowane na BIP razem ze sprawozdaniem z wykonania budżetu.  Ja  sprawdziłem
przed  chwilą,  to  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu,  w  którym  jest  sprawozdanie
finansowe  GOKu  zostało  opublikowane  o  16:20.  Proszę  mi  powiedzieć,  jak  Radni
będący  w  tym  miejscu  od  godziny  15:00  mieli  możliwość  zapoznania  się  z  tym
sprawozdaniem. 

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  radni  nie  mieli  takiego
obowiązku  zapoznać  się  z  tym  wcześniej,  natomiast  jest  dostępne  na  BIP  Gminy
Grunwald.

Ad.pkt.14 Wolne wnioski i  informacje.

Radny-Pan  Jerzy  Sawicki-  zadał  pytanie  odnośnie  działki,  którą  chce  kupić.  Taka
sytuacja  zaistniała,  że  nogi  wiaty  stoją  na  moim  gruncie.  Po  lewej  stronie  idąc  od
świetl icy  to  jest  20  arów  to  jest  mój  grunt  i  ja  chciałbym  ten  grunt  udostępnić  dla
świetl icy  bo  po  co  ludzie  mają  iść  kawałek  drogą  żeby  wejść  pod  wiatę.  A  z  tyłu
takie  nieużytki  to  ja  bym wziął  ten  kawałek.  No i  ten  mój grunt  chciałbym oddać dla
świetl icy a te z tyłu chciałbym kupić.

Radny-Pan  Adam  Królikowski-  odpowiedział,  że  nie  trzeba  kupować  tylko
wystarczy zamienić.  

Radny-  Pan Ryszard  Bala  –  powiedział,  że  Rada  podjęła  słuszną  decyzję  oczekując
od  mieszkańców  sołectwa  jakiejś  opinii,  wypowiedzenia  się  w  tej  sprawie,  bo  to  w
końcu  mieszkańcy  są  najważniejszym  podmiotem  w  gminie.  Te  pojedyncze  osoby,
których  interesy  zostałyby  zaspokojone  czy  też  nie,  to  są  tylko  pojedyncze  osoby.
Natomiast  mieszkańcy mają  prawo w tej  sprawie  zabrać  głos  i  ocenić  czy  ta  sytuacja
będzie im odpowiadała. 

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  zabrał  głos  w  sprawie  urządzeń  stacji
podnoszenia ciśnienia w Dylewie z 2016 roku.

35



Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział,  że  informacje,  które  przekazał  pobrał  z
BIP  Gminy  Grunwald.  Tam  jest  projekt  stacji  podnoszenia  ciśnienia  wody  w
miejscowości  Dylewo i  w BIP w sprawozdaniu  z  wykonania budżetu za  2016 rok jest
wpisana  kwota  55000  zł.  Nie  ma  w  BIP  projektu  zastępczego.  Nie  ma  żadnej
informacji,  że tam został  zrealizowany projekt zastępczy w postaci studni składającej
się  z  dwóch  kręgów  pokrywek.  W  związku  z  tym  oparłem  swoją  wiedzę  na  tym  co
było  dostępne.  Ja  to  wczoraj  rano  zweryfikowałem  i  rzeczywiście  w  dokumentacji
tych  projektów  jest  kosztorys,  który  dla  kontenerowej  stacji  podnoszenia  ciśnienia
wody  w  Dylewie  gdy  taka  była  realizowana  zawierał  kwotę  około  112000  zł,  ale  w
BIP tego  nie  ma.  To  jest  główne  źródło  informacji  dla  mieszkańców  i  dla  Radnych,
bo  informację,  którą  chce  się  uzyskać  w  urzędzie  otrzymuje  się  po  miesiącu  albo  po
dwóch,  a  to  była  sprawa  dość  pilna.  Także  dobrze,  że  Pan   reaguje  Panie
Szczepkowski,  bo trzeba przekazywać mieszkańcom prawdziwe informacje.

Przewodnicząca  Rady-Pani  Ewa  Bawolska-  odpowiedziała,  że  to  co  omawialiśmy
na  komisji  było  tematem  wywołanym,  niezbadanym,  Radni  mieli  świadomość,  że  te
dane,  które  przekazuje  Radny  Bala  są  niepełne,  szczątkowe  stąd  był  wniosek  o  to
alby  ewentualnie  komisja  zajęła  się  zbadaniem  tego  tematu.  Pan  Wójt  dzisiaj
przedstawił  na  te  dane  więc  nie  wiem czy jeszcze  będzie  konieczność  aby komisja  te
dane  weryfikowała  ponownie.  Także  bardzo  dziękuję  za  taki  obrót  sprawy.
Przyśpieszyło nam to wszystko dostęp do informacji.  

Wójt  Gminy-  Pan  Adam  Szczepkowski-  powiedział,  że  w  dniu  wczorajszym  do
Urzędu  Gminy  Grunwald,  został  dostarczony  wyrok nakazowy z  dnia  24  lutego  2021
r.  wydany przez Sąd Rejonowy w Ostródzie Drugi  Wydział  Karny w sprawie Radnego
Bali.  

Ad pkt. 10. Zamknięcie sesji.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska –  wobec zrealizowania porządku
obrad, Przewodnicząca Rady Gminy  zamknęła  XXXIV  sesję Rady Gminy Grunwald.

Protokołowała    Przewodnicząca Rady Gminy

Magdalena Orzoł Ewa Bawolska 
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